



MEMORANDUM

To : DSOs, DTOs, EXSO, LEXGLIMOS and deputies

From : Julie BIRINGER (Training Specialist, HSE-TC)

Verified by : André JACQUEMOD (Training Manager DISMAC, TE-MSC), Eric HERBE (Training Coordinator, HSE-FB), Patrick BERLINGHI (Expert, HSE-FB)

Approved by : Christophe DELAMARE (Group Leader, HSE-TC)

Cc : HSE Management Board

Subject : New online awareness training "Multi-Layer Insulation - Combustion Hazard"

A new e-learning course titled "Multi-Layer Insulation - Combustion Hazard" is now available in the Safety Training catalogue via CERN's Learning Hub (<https://learninghub.cern.ch>).

The objective of this short module is to raise awareness of all personnel working in the installations during technical stops, in particular if performing hot works (e.g. welders), concerning the presence of Multi-Layer Insulation (MLI) and the related combustion hazard and preventive measures.

This awareness training is opened to everyone and not linked to any access permission; we kindly ask that responsible personnel within groups/sections advertise it towards concerned workers.



MEMORANDUM

A : DSOs, DTOs, EXSO, LEXGLIMOS et adjoints

De : Julie BIRINGER (Training Specialist, HSE-TC)

Vérifié par : André JACQUEMOD (Training Manager DISMAC, TE-MSC), Eric HERBE (Training Coordinator, HSE-FB), Patrick BERLINGHI (Expert, HSE-FB)

Approuvé par : Christophe DELAMARE (Group Leader, HSE-TC)

Cc : HSE Management Board

Objet : Nouvelle formation de sensibilisation en ligne « Super-isolation - Risque de Combustion »

Une nouvelle formation en ligne intitulée « Super-isolation - Risque de Combustion » est disponible dans le catalogue Safety Training sur le Learning Hub du CERN (<https://learninghub.cern.ch>).

L'objectif de ce court module est de sensibiliser les personnels travaillant dans les installations pendant les arrêts techniques, en particulier s'ils réalisent des travaux par point chaud (soudeurs, etc.), concernant la présence de super-isolation thermique, ainsi que les risques de combustion associés et les mesures de prévention.

Ce cours de sensibilisation est ouvert à tous et n'est lié à aucune permission d'accès ; nous remercions les personnes responsables dans les groupes/sections de bien vouloir en faire la promotion auprès des travailleurs concernés.